
 

 

 

Algemene Beschouwing 

Donderdag 8 juli 2021 

 

 

Mevrouw de voorzitter, 

Ik heb vele algemene beschouwingen mogen houden. Dit is de eerste keer met de aanhef ‘mevrouw’. 

Dat vind ik positief. Los van u als persoon, wil ik dit moment aangrijpen om te onderstrepen dat 

Nederland behoefte heeft aan meer vrouwelijk leiderschap. Dat is iets waar iedereen die personen 

benoemen op leidinggevende posities oog voor moeten hebben: diversiteit, juist op leidinggevende 

posities.  

 

Mevrouw de voorzitter, 

Al eerder haalde ik Ban ki Moon aan: “Meer dan ooit moeten we de punten verbinden tussen klimaat, 

armoede, energie, voedsel en water. Deze problemen kunnen niet op zichzelf worden aangepakt.” 

Juist ook op het niveau van een gemeente moeten we oog hebben voor deze samenhang. De mens 

moet zich daarbij niet boven de natuur wanen. We zijn onderdeel van het ecosysteem van onze aarde. 

We hebben niet alles onder controle met een simpele, geïsoleerde oplossing. Het klimaatprobleem 

oplossen door even een paar windmolens neer te zetten, waar sommige milieuclubs voor pleiten, kan 

een negatief effect hebben op het ecosysteem. Je moet alles in samenhang zien. Verbind de punten. 

Het plaatsen van een lichtgevende reclamezuil bij de N3 en A15 wil ik als voorbeeld gebruiken om dit 

voor Papendrecht duidelijk te maken op drie punten: 

- Natuur, milieu en klimaat 

- Communicatie 

- Rentmeesterschap 

 

1. Natuur, milieu en klimaat 

Het plaatsen van zo’n zuil lijkt geld op te leveren. Maar zo’n zuil heeft waarschijnlijk impact op de 

natuurlijke bestrijding van de eikenprocessierups. Buurtbewoners hebben daar 100 mezenkasten en 

20 vleermuiskasten opgehangen. Het licht zou het natuurlijk gedrag van deze 

eikenprocessierupsbestrijders kunnen verstoren. College, bestuurders: verbindt dit met elkaar. 

Voor de omwonenden geeft lichthinder gezondheidsschade. Wat is dat waard?  

Als we bomen kappen voor zo’n reclamemast, verliezen we opslag van CO2 (want dat doen bomen). 

Daarnaast zijn het juist bomen die hitte kunnen tegengaan, ook in Papendrecht. Hittestress in het dorp 

kan voorkomen worden door groene daken, maar ook door bomen. Laten we dus de punten verbinden 



en dit ook meewegen. Niet alleen bij het besluit over de reclamemast, maar ook bij alle andere 

besluiten. Kijk wat bredere effecten zijn.  

 

Mevrouw de voorzitter, 

2. Communicatie 

‘Zichtbaar nabij’ is het thema van dit college. En dat klopt, de wethouders zijn zichtbaar in Papendrecht. 

De bedoeling van communicatie vanuit lokale bestuurders is, voor GroenLinks, dat je bewoners 

verstaat. Ik wil hierbij Augustinus aanhalen: “Alleen de liefhebbende deelneming (belangstelling) biedt 

het middel de mensen te verstaan.” Wat GroenLinks betreft betekent dit dat je als college niet met 

een vooropgezet plan dat hoe dan ook zo uitgevoerd moet worden, naar de bewoners gaat, maar met 

een luisterend oor, open staand voor goede ideeën en inzichten van bewoners, gebruik makend van 

ondernemerszin van inwoners.  

In het voorbeeld van het plaatsen van een lichtgevend reclamebord is te zien wat er gebeurd als het 

misgaat. De bewoners die kort bij het geprognosticeerde reclamebord wonen, moesten in de krant 

lezen dat dit zou gebeuren en kregen de indruk dat het besluit al was gevallen. De wethouder schatte 

in dat het reclamebord ‘ver van de bewoonde wereld komt te staan’. De bewoners die korter dan 200 

meter bij deze mogelijk mast wonen, ervaren dit anders. Zij gingen gelijk punten verbinden: beelden 

van slapeloze nachten vanwege lichtoverlast, wat nu met de mezen en vleermuizen waarvoor wij de 

kasten hebben opgehangen om de eikenprocessierups te bestrijden? College, bestuurders: maak 

gebruik van de kennis en kunde, versta de mensen. Dan krijg je alle punten in beeld en kun je integraal 

kijken en een afgewogen besluit nemen.  

Mevrouw de voorzitter, 

3. Rentmeesterschap  

Wie denkt dat de wereld maakbaar is, heeft een krom beeld. Wat we wel kunnen doen is zoveel 

mogelijk punten met elkaar verbinden en onze verantwoordelijkheid nemen. Kijken waar we in 

samenhang onze wereld, ook onze Papendrechtse samenleving, duurzaam kunnen doorgeven aan 

volgende generaties.  

Lokale voorzieningen als de bibliotheek, sportverenigingen, kunst en cultuur mogen niet nu om zeep 

worden geholpen. Dit is een sociale basis die zorgt dat wij als Papendrecht een gemeenschap blijven 

waarin je goed kunt opgroeien en leven. Dat IS preventief, dit is voor GroenLinks een deel van menszijn: 

de gemeenschap. Die punten hebben wij met elkaar verbonden: geen bezuinigingen dus op 

voorzieningen die een bijdrage leveren aan die gemeenschapszin. Anders heb je straks veel meer 

problemen. 

We zien wel dubbelingen in het sociaal domein, taken die door meerdere instanties worden 

uitgevoerd. We zien in het sociaal domein ook zaken waarbij we vraagtekens zetten als het gaat om 

maatschappelijke effectiviteit. Wat ons betreft kan daar meer op bezuinigd worden. Graag een reactie 

van het college.  

Onze financiën zijn niet structureel op orde. Daarover hebben we zorgen. Maak de financiën op zo’n 

manier op orde dat alle punten in beeld zijn. Al jaren pleitten wij voor het verhogen van de lokale 

lasten waarbij de sterkste schouders de zwaarste lasten dragen. Voorzieningen voor de gemeenschap 

kosten immers geld. GroenLinks steunt dan ook de businesscase van het college en heeft waardering 

voor het lef van dit college om met dit voorstel te komen.  



 

Mevrouw de voorzitter, 

GroenLinks wil de punten verbinden. Voor wat betreft de reclamezuil kan dat door ons amendement 

waarbij we aangeven het niet uit te voeren, maar eerst te onderzoeken en het gesprek aan te gaan 

met omwonenden. Omdat ik de wethouder ken als iemand die graag in gesprek gaat met een open 

oor waarbij hij de punten met elkaar verbind, heb ik er alle vertrouwen in dat het college hiervoor 

open staat. Volgens mij is dat voor het college geen punt.  

Met een vriendelijke groet, 

René van Engelen 

 


